
RM.0052-1/05 
Protokół Nr XXVIII/05 

z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 26 stycznia 2005 roku  

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 
 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad 
XXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji udział wzięło 20 radnych.  
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa. 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa. 
3. Sławomir Marszelski    Z-ca Burmistrza Koronowa. 
4. Aleksandra Szyszka    Skarbnik Gminy. 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy. 
6. Zbigniew Szalski    Z-ca Kierownika Wydz. IPR UM. 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM .  
8. Janina Zakrzewska    Kierownik Wydziału Oświaty UM. 
9. Kazimierz Kolander   Radca Prawny UM. 
 
Porządek obrad XXVIII sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXVIII sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXVIII sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 

sesjami Rady. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
7. Składanie interpelacji. 
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
na 2005 rok.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
opracowania Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w roku 
2005 projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w Mąkowarsku – III 
etap”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w roku 
2005 projektu pn. „Budowa pieszo-jezdni w Pieczyskach”. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy organów Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
na rok 2005”. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości 
położonych na terenie miasta Koronowa. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości 
gminnych położonych na terenie miasta Koronowa. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu 
inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. 

19. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Koronowie. 

20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
21. Zamknięcie obrad XXVIII sesji. 

 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXVIII sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył XXVIII sesję Rady Miejskiej w 
Koronowie. Powitał wszystkich radnych, radnych wojewódzkich, radnych 
powiatowych, przybyłych gości, sołtysów, przedstawicieli: OKSM-ów i 
zakładów pracy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Burmistrza 
Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, Skarbnika Gminy, Sekretarza 
Gminy i pracowników Urzędu Miejskiego w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – dzisiejszy dzień jest dniem 
wyjątkowym, 26 stycznia 1920 roku Koronowo wróciło do Polski. Po wielu 
latach zaborów, po zakończeniu I wojny światowej 26 stycznia 1920 r. 
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uroczyście  miasto przekazane zostało w administrację polską. I ten dzień 
uważany jest za wyzwolenie Koronowa po zaborach i pierwszej wojnie 
światowej. W naszej historii tak się składa, że w ten dzień 26 stycznia ale 
1945 r. do Koronowa wkroczyła Armia Radziecka przepędzając stąd 
okupanta hitlerowskiego. Wprawdzie hitlerowcy dzień wcześniej opuścili 
Koronowo tak, że odbyło się bez walk, bez zniszczeń tak jak przy 
wyzwoleniu Koronowa po pierwszej wojnie światowej. Wprawdzie nie było 
walk, jednak wiele żołnierzy polskich i radzieckich w gminie Koronowo 
zginęło. Upamiętniają to miejsca pamięci narodowej.  
W związku z tą dzisiejszą rocznicą o godzinie 14:00 planujemy złożenie 
wiązanek kwiatów na grobach żołnierzy. Zapraszam, zatem wszystkich 
radnych i gości do wzięcia udziału przy składaniu wiązanek kwiatów. 
A tych wszystkich poległych żołnierzy, pomordowanych mieszkańców gminy 
Koronowo uczcijmy chwilą ciszy. 
 
Wszyscy zebrani uczcili chwilą ciszy poległych żołnierzy i pomordowanych 
mieszkańców gminy Koronowo. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. W sesji do 3 punktu porządku obrad (włącznie) brało udział 19 
radnych. Po zakończeniu 3 punktu porządku obrad przybył radny Tomasz 
Gordon.  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że Rada liczy obecnie 20 
radnych w związku z pisemnym zrzeczeniem się mandatu radnego gminy 
przez P. Dariusza Karwata.  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 3. Wnioski w sprawie zmian porządku obrad XXVIII sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto składa wniosek o zmianę 
porządku obrad XXVIII sesji. 
 
Radny Michał Gmys – proponuję zdjęcie z porządku obrad sesji punktu 18 – 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. 
W/w projekt proponuję wprowadzić na następną sesję po 
przekonsultowaniu ze związkami zawodowymi. Takie spotkanie w sprawie 
konsultacji ze związkami jest już ustalone na dzień 2 lutego 2005 r.  
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Wniosek radnego Michała Gmysa przeszedł jednogłośnie 19 głosami „za”, 
przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w związku z tym, że punkt ten zszedł z 
porządku obrad dzisiejszej sesji wnoszę o wprowadzenie w to miejsce 
punktu „Powołanie radnych do zespołu przeprowadzającego uzgodnienia ze 
związkami zawodowymi w sprawie projektu regulaminu wynagradzania 
nauczycieli”. 
 
Wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - wnoszę o wprowadzenie 
dodatkowego punktu 18a. Jest to projekt uchwały dotyczący zmiany 
uchwały Rady Miejskiej w Koronowie Nr XXVII/310/04 z dnia 29 grudnia 
2004 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
komunalnymi, stanowiącymi własność gminy Koronowo.  
Nadzór urzędu wojewódzkiego miał wątpliwości do pewnych ustaleń w tej 
uchwale. Wszystkie wątpliwości udało się wyjaśnić, jedno zagadnienie 
musimy wyprostować i to proponuję zrobić na dzisiejszej sesji poprzez 
wprowadzenie w/w projektu uchwały. 
 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 19 głosami „za”, przy braku głosów: 
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po zmianach cały porządek 
obrad XXVIII sesji Rady. 
 
Na salę obrad XXVIII sesji wszedł radny Tomasz Gordon. 
Obecnych 20 radnych. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi lub 
zastrzeżenia do protokołu z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie?  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu.  
W głosowaniu radni 16 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących” i 
braku głosów „przeciw” przyjęli bez uwag i zmian protokół z obrad XXVII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 



 5 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie między 
sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między sesjami 
Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do sprawozdania z działalności Burmistrza Koronowa nie wnieśli 
uwag i zastrzeżeń. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację o złożonych 
interpelacjach oraz udzielonych odpowiedziach. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
  
Radny Czesław Januszewski 
 
Dotyczy: postawienia wiaty autobusowej przy przystanku autobusowym w 
miejscowości Lucim – skrzyżowanie przy drodze krajowej nr 25. 
Mieszkańcy Lucimia skarżą się, że stojąc na przystanku autobusowym w 
kierunku Mąkowarska – Tucholi, podczas wietrznej i deszczowej pogody nie 
mają gdzie się schronić. 
Pragnę zaznaczyć, że w znacznej mierze dotyczy to mieszkańców, których 
siedliska mieszkalne są bardzo oddalone od przystanku autobusowego. 
Istotnym jest fakt, że ludzie ci codziennie dojeżdżają do pracy i przy 
niesprzyjających warunkach pogodowych marzną. 
W związku z powyższym uprzejmie proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej 
interpelacji. 
 
Radna Zofia Lorenc: 
 
Kiedy zostanie naprawiona droga w Łąsku Wielkim, droga ta jest 
pozostałością drogi asfaltowej – gminnej inwestycji – niedokończonej? 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Tomasz Poraziński – chciałbym powrócić do sprawy, która była 
już prezentowana przez radnego Makowskiego. Chodzi o drogę na tzw. 
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głównych Pieczyskach wzdłuż Ośrodka „Polonez” oraz drogę prowadzącą do 
Ośrodka „Pasat”. Tam mieszkańcy, działkowicze zagospodarowują sobie 
część drogi kamieniami, kwietnikami. Wiem, że były skierowane do tych 
mieszkańców pisma, aby uporządkować tę sytuację. Bardzo proszę 
przedsięwziąć takie środki, aby przed sezonem turystycznym 2005 to 
zniwelować, aby powróciła tam droga. 
 
Radna Sejmiku Województwa Kujawsko - Pomorskiego P. Regina 
Ostrowska: 
 
1. Chciałabym odnieść się do wypowiedzi Pana Burmistrza w sprawie 

rozdziału środków przez Urząd Marszałkowski. 
Czujemy się winni. Jesteśmy też winni mieszkańcom gminy Koronowo 
przeprosiny, że byliśmy mało skuteczni. Demokracja ma to do siebie, że 
rozdają ci, co mają większość. Będziemy starali się, by ten wniosek 
został pozytywnie zaopiniowany. Jako ciekawostkę powiem, że z 39 
mln. zł z działania 1.4 - 32 mln zł. wziął Toruń. 
 

2. Cieszę się, że gmina przejęła budynek Bursy, że będzie więcej 
pomieszczeń. W mojej ocenie, ocenie rolników nie do przyjęcia byłoby, 
żeby rolnicy musieli wchodzić na III piętro do gminnego punktu Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego. Musimy pamiętać o jednym, że nie wszyscy 
rolnicy są młodzi i zdrowi, część ma pewne ograniczenia ruchowe. 
Najlepiej byłoby, aby to biuro było jak na najniższym piętrze. Dlatego 
bardzo proszę, aby ten wniosek, który składam w imieniu rolników wziąć 
pod uwagę. 

 
3. Na terenie naszej gminy powstała grupa producencka - Agrokurs. Dla 

nas rolników jest to nadzieja na przyszłość, możliwość funkcjonowania 
na trudnym rynku rolniczym, gdzie ekonomia decyduje o wszystkim. 
Rolnicy proszą o większą aktywność władz w tym temacie, wyjście 
naprzeciw trudnościom, bo nie możemy zapominać, że nasza gmina jest 
typowo rolniczą i od rozwoju wsi będzie uzależniony rozwój gminy 
Koronowo 

  
Radny Alfons Malinowski - w swojej interpelacji dwa lata temu 
występowałem w tej sprawie, chciałbym dowiedzieć się jak przedstawia się 
sprawa wybudowania szamba dla mieszkańców posesji nr 10 w Gogolinie. 
Zamieszkują tam osoby niepełnosprawne. Panie Burmistrzu jak długo to 
może trwać? 
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Radny Michał Gmys 
 

1. Zwracam się z prośbą o sprzeciwienie władz Koronowa przeciw 
powstawaniu ferm tuczu przemysłowego trzody chlewnej w powiecie 
sępoleńskim. 

2. Proszę o starania mające na celu, aby w gminie Koronowo pozostał 
oddział Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

 
Radny Stanisław Gliszczyński 
 

1. Czy i kiedy zostaną ustawione lampy w liczbie 4 szt. – 2 przy ulicy 
Pomianowskiego oraz po 1 szt. ul. Czereśniowa i Orzechowa? 

2. Czy można się spodziewać wyrównania nawierzchni gruntowej ulic 
Osiedla Samociążek, które po wykonaniu sieci kanalizacyjnej są 
nieprzejezdne? 

3. Czy i kiedy zostanie usunięte zniszczone drzewo przy ulicy 
Pomianowskiego na wysokości posesji nr 55, które zagraża 
bezpieczeństwu poruszających się tam przechodniów i pojazdów? 

 
Radny Piotr Jagielski 
 

1. Kilkaset samorządów z całej Polski przystąpiło do programu 
„Przejrzysta Polska” Czy zrobiła to też Gmina Koronowo? 

2. W nawiązaniu do odpowiedzi udzielonej na moje pytanie z sesji XVIII 
w lutym 2004 r., jakie są wymierne korzyści współpracy Gminy 
Koronowo z włoską Gminą Spinetoli – zwłaszcza po integracji z UE?  

 
Radny Maciej Makowski: 
 

1. Chciałbym kilka słów powiedzieć do P. Reginy Ostrowskiej. Nie musi 
Pani przepraszać mieszkańców gminy Koronowo, bo akurat w tym 
kierunku Pani zrobiła wiele. Mamy żal do Zarządu Województwa 
Kujawskiego. Mamy żal, że postąpili jak patrioci lokalni. Już niebawem 
wybory określą jak trzeba lokalnie dbać o swoje tereny i wówczas 
podziękujemy członkom Zarządu Woj. Kujawsko-Pomorskiego my 
wszyscy mieszkańcy za to jak potraktowali jeden z lepszych wniosków 
złożonych w tym akurat projekcie. Wyraz przeprosin winien złożyć 
Zarząd Wojewódzki i troszeczkę skinąć głowę, że podzielili te środki 
według uznania swoich własnych interesów, a nie dla interesów 
województwa kujawsko-pomorskiego. 
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2. Chciałbym złożyć wniosek, bo dużo się pisze ostatnio o nieszczęsnych 
dziurach przy bloku 1B przy ul. Witosa. Jak będzie jechała 
wyrówniarka od ul. Zawadzkiego niech nie patrzy, że jest to teren 
Spółdzielni Mieszkaniowej. Te trzydzieści metrów jak dwa razy 
przejedzie, naprawdę nic się nie stanie. Chciałbym, żeby ta 
wyrówniarka skręciła troszeczkę na prawo w kierunku ul. Witosa i 
wyrównała ten teren. Spółdzielnia Mieszkaniowa nie dba nie tylko o 
ten teren, ale ogólnie bardzo mało robi. Widać to po placu zabaw i 
innych rzeczach, które są potrzebne mieszkańcom osiedli. 

 
3. 10 stycznia Komisja Oświaty zwróciła się do Pani Dyrektor MGOK o 

wydanie, przekazanie nam zestawienia wydatków na usługi 
muzyczne. Minęło już 16 dni od tej pory. Czy może Pan Burmistrz 
wpłynąć, aby terminy dostarczania pism były jakieś przyzwoite. Tym 
bardziej, że obiecano nam, że otrzymamy jeszcze na tej samej 
Komisji. Pani Dyrektor wówczas powiedziała, że skseruje i nam je 
doniesie. 

 
Radny Jan Najdowski – kiedy będzie otwarta i udostępniona poczekalnia na 
dworcu PKS w Koronowie? Uważam, że jeszcze dziś powinna być otwarta w 
takim stanie jaka jest, ponieważ młodzież i ludzie oczekujący rozchodzą się 
po sklepach i tam oczekują na swój autobus. 
 
Radna Danuta Mazur – na ostatniej Komisji Oświaty Pani Dyrektor Domu 
Kultury przedstawiła wydatki na usługi muzyczne Panu Przewodniczącemu 
Gmysowi, a do przeprowadzenia kontroli powołana jest Komisja Rewizyjna.  
 
Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – gdyby nie to, że przepisy ustawy o 
samorządzie terytorialnym mówią tak, a nie inaczej, my głosowalibyśmy 
przeciw. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
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Uchwała Nr XXVIII/317/05 w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego podjęta została 18 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” 
i braku głosów „wstrzymujących” 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Panie radny Darku bardzo gorąco 
dziękuję za pracę w Radzie. Zawsze w swoich poczynaniach kierowałeś się 
dobrem ludzkim, robiłeś wszystko dla dobra tych najbiedniejszych, którzy 
potrzebowali pomocy. Wynikało to trochę z Twojej pracy.  
Obejmując funkcję kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Koronowie będziesz mógł się zrealizować jeszcze lepiej mając 
większe możliwości ku temu. Gratuluję awansu i życzę samych sukcesów. 
 
P. Dariusz Karwat - chciałbym złożyć serdeczne podziękowania za ten dwu 
letni okres naszej współpracy. Chciałbym szczególnie serdecznie 
podziękować Panu Przewodniczącemu Grzegorzowi Mykowi, Panom 
Przewodniczącym Komisji: Zdrowia i Finansów. Dziękuję wszystkim radnym. 
Dziękuję kolegom z Klubu, dziękuję kolegom z opozycji i kolegom z Klubu 
Ziemi Koronowskiej. 
Praca w Radzie dla mnie jako osoby jeszcze młodej była czymś 
wyjątkowym i wielkim zaszczytem. 
Myślę, że współpraca nasza będzie się równie dobrze układała jak do tej 
pory.  
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2005 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka przedstawiła uzasadnienie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok.  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak - tegoroczny budżet Gminy jest 
trudnym budżetem z uwagi na wchodzenie w pełni ze zmianami 
zapoczątkowanymi w roku poprzednim. Wskażę choćby 100% finansowanie 
dodatków mieszkaniowych, co stanowi u nas 2,1 mln zł., 100% 
finansowanie oświetlenia dla dróg nie będących w zarządzie Gminy, 
likwidacja dotacji wyrównawczej dla ulg inwestycyjnych w rolnictwie. 
Zwiększone zapotrzebowanie na środki dla oświaty wynikające m.in. z 
awansów zawodowych itd. 
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W projekcie staraliśmy się zaplanować dochody w miarę realne, zwłaszcza z 
podatków i sprzedaży majątku gminnego. 
Mając budżet zrównoważony musieliśmy zaplanować spłatę zobowiązań z 
dochodów ponad planowych w budżecie a ujętych w tzw. programie 
naprawczym. 
Z dużą ostrożnością podeszliśmy do inwestycji: 

1. Planujemy w ramach własnych środków wydać na inwestycje kwotę 
2.306.177,00. 

2. Co najmniej drugie tyle planujemy pozyskać środków zewnętrznych 
choć w załączniku jest znacznie więcej, ale to wynika z 
alternatywnych założeń. 

3. Znając niepewność w pozyskiwaniu środków zewnętrznych 
wprowadziliśmy listę zadań rezerwowych, ażeby bez konieczności 
zwoływania sesji nadzwyczajnych móc przystępować do kolejnych 
zadań w przypadku eliminacji innych. 

4. W br. w jeszcze większym zakresie stawiamy na działania podległych 
nam jednostek w kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych – 
myślimy tu o MGOK, Wydziale Oświaty, Bibliotece a przede wszystkim 
Urzędzie. 

5. Rosną nam koszty eksploatacji – mamy nowe większe obiekty: szkoły, 
MGOK, Biblioteka – musimy im zabezpieczyć sprawne działanie w 
lepszych warunkach. 

 
Nasze działania inwestycyjne będziemy mobilizować przede wszystkim 
takich obszarach jak: 

1) dokończenie kanalizacji Mąkowarsko; 
2) dofinansowanie ścieżki pieszo – rowerowej; 
3) budowa drogi Wtelno – Wtelenko; 
4) budowa pieszo – jezdni w Pieczyskach; 
5) odwodnienie ul. Kwiatowej; 
6) rozpoczęcie budowy Hali Widowiskowo – Sportowej; 
7) rozbudowa szkoły w Wierzchucinie Królewskim; 
8) przygotowanie dokumentacji na chodniki Osiedla 1000 Lecia; 
9) przygotowanie dokumentacji na ulice Norwida i Zawadzkiego; 
10) przygotowanie dokumentacji na kanalizację ul. Krzyżowa; 
11) przygotowanie dokumentacji na odwodnienie ul. Okrężnej; 
12) kontynuacja elektryfikacji POD Nad Brdą; 
13) opłaty za modernizację oświetlenia; 
14) kontynuacja budowy świetlicy w Tryszczynie; 
15) kontynuacja wodociągu Tryszczyn – Gościeradz; 
16) elewacja sali gimnastycznej i łącznika we Wtelnie; 
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Uwzględniając wypadnięcie inwestycji zwłaszcza tych dużych z tytułu nie 
zakwalifikowania się do dopłat zewnętrznych sporządziliśmy listę 
rezerwowych inwestycji: 

1) I etap budowy ul. Norwida – od strony ul. Zawadzkiego do ul. 
Witosa; 

2) kanalizacja Stopki i Okola; 
3) wodociąg Byszewo – Stefanowo; 
4) wodociąg Wiskitno – ostatni etap; 
5) chodnik Buszkowo – od świetlicy do szkoły; 
6) opracowanie dokumentacji na kanalizację ul. Kasprzaka; 
7) chodnik ul. Tucholska; 
8) dokumentacja na wysypisko. 
 

Niezależnie od powyższych przedsięwzięć w ramach środków 
inwestycyjnych przewidujemy dokonać zakupów inwestycyjnych i tak: 

─ zakupy inwestycyjne w szkołach podstawowych; 
─ zakupy inwestycyjne w przedszkolu; 
─ zakupy inwestycyjne w gimnazjum; 
─ zakupy inwestycyjne w Wydziale Oświaty; 
─ zakupy inwestycyjne w SP ZOZ – sprzęt specjalistyczny; 
─ zakupy inwestycyjne w RPA; 
─ zakupy inwestycyjne w MGOPS. 

Z wielką powagą i ostrożnością będziemy podejmować wspólne działania 
na rzecz gazyfikacji. Nasz udział w tym przedsięwzięciu jest niewielki. 
Zupełnie szczerze mogę powiedzieć, że nie do końca jeszcze są dla nas 
reguły partnerstwa publiczno – prywatnego. Liczymy, że tu będzie nasza 
szansa. 
Naszym największym wyzwaniem jest rozstrzygnięcie wszystkich kwestii 
dotyczących Hali Widowiskowo – Sportowej. Moja ponad godzinna 
rozmowa z Marszałkiem Achramowiczem wcale mnie nie uspokoiła ani 
zadowoliła. Wyjaśnienia natomiast nie przekonały, że Koronowo nie 
mogło pozyskać środków. 
Rozważam możliwość rozpoczęcia inwestycji w br. z naszych własnych 
środków + obligacje + środki uzyskane z wojewódzkiego programu 
rozbudowy bazy sportowej, ale pod warunkiem, że Urząd Marszałkowski 
zabezpieczy dalsze środki z EFRR nawet w roku 2006 i 2007. Dopóki tej 
gwarancji nie będę miał, to Wysokiej Rady nie będę do tego namawiał ani 
narażał. W załączniku Nr 8 zawarliśmy zadania jakie planujemy realizować 
w ramach GFOŚ. 



 12 

Wykonaliśmy dość długą drogę ażeby przedłożyć projekt budżetu. Mam 
świadomość jako osoba odpowiedzialna za jego realizację, że nie spełnia 
on wszystkich życzeń mieszkańców i potrzeb gminy. 

─ dokonaliśmy analizy budżetu Oświaty, MGOK, MBP, Gminnej 
Rady Sportu Kultury i Turystyki; 

─ dokonaliśmy analizy budżetu MGOPS, Komisji Zdrowia; 
─ dokonaliśmy analizy budżetu OSP i ZGKiM, Komisji Ładu, 
Porządku; 

─ trzykrotnie budżet i inwestycje analizowała Komisja Budżetu, 
Finansów,  Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

 
Z pewnym ryzykiem większość zgłoszonych wniosków została 
uwzględniona w samym budżecie lub przyjęte do szczegółowej analizy w 
ramach założonej rezerwy. 
Pragnę jednak Wysokiej Radzie zasygnalizować, że jak będzie realizowany 
budżet zależeć będzie również od szeregów czynników nie zawsze 
zależnych od urzędników. 
Wierzę jednak, że przy konstruktywnej pomocy Wysokiej Rady 
podstawowe, najważniejsze elementy budżetu tak po stronie dochodów 
jak i wydatków uda nam się zrealizować. A przepisy prawne nie będą nam 
komplikować i tak już nie zawsze zrozumiałe cedowanie coraz to nowych 
zadań w ciężar samorządów. 
Dziękuję za uwagę i proszę o przyjęcie  budżetu w wersji przedłożonej 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał Uchwałę Nr 16/P/2004 Składu 
Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
16 grudnia 2004 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu 
gminy Koronowo wraz z informacją o stanie mienia komunalnego na 2005 
rok. 
Uchwałę powyższą załączono do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o przedstawienie opinii w 
sprawie projektu budżetu gminy na 2005 rok Pana Przewodniczącego 
Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 
 
Radny Tomasz Gordon - Komisja Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy na 2005 
rok po uwzględnieniu uwag i wniosków Komisji branżowych i skierowała 
projekt budżetu do uchwalenia na dzisiejszą sesję.  
Komisja uważa, że projekt tego budżetu jest do przyjęcia. 
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Chciałbym zwrócić się do gości tu obecnych i poinformować.  
Jak Pani Skarbnik przekazywała tutaj cyfry, bo trudno jest to wszystko 
zapamiętać, pojawiła się w budżetach gminnych na terenie całej Polski 
pozycja świadczenia rodzinne. W wydatkach naszej gminy jest to kwota 4 
mln 836 tyś. zł. Są to świadczenia rodzinne, które otrzymuje ileś set ludzi 
po to, by wspomóc ich budżety rodzinne. I dla przykładu, co czytamy w 
naszej prasie, słuchamy w mediach, prezes jednej ze spółek otrzymał 
odprawę w wysokości 6 mln zł. Pozostawiam to Państwu bez komentarza. 
Wysoka Rado ten budżet uważam jako Przewodniczący Komisji Finansów  
po przeprowadzonym głosowaniu w tej Komisji do uchwalenia na dzisiejszej 
sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Alfons Malinowski – jestem za poparciem tego budżetu, ale nasunęła 
mi się pewna myśl jeśli, chodzi o budowę hali sportowo-widowiskowej w 
Koronowie, sprzedaliśmy Ośrodek „Zacisze”, jest uchwała Rady, w której 
zapisano, że 800 tyś. z tej sprzedaży miało być przeznaczone na budowę 
hali, co z tymi pieniędzmi i gdzie są one ujęte? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – nie 800 a 900 tyś. zł. one są na 
dzień dzisiejszy na lokacie w Banku Spółdzielczym w Koronowie.  
Są to nasze pieniądze. Żeby wystartować do jak największej ilości 
projektów to część z tych pieniędzy wzięliśmy do projektu Szkoły w 
Wierzchucinie Król. Nie mamy żadnej pewności, że szkoła ta wejdzie do 
projektu, ale żeby w ogóle móc startować musimy wykazać nasz udział. 
Jeśli nie uda nam się zakwalifikować projektu hali widowiskowej, czy 
budowy kanalizacji sanitarnej w Mąkowarsku i pieszojezdni w Pieczyskach 
to może uda nam się wprowadzić Szkołę w Wierzchucinie Król. Musimy 
wykazać nasz udział w budżecie gminy.  
Te środki są na lokacie w banku, one nie giną i na pewno, gdy przyjdzie do 
realizacji budowa hali widowiskowo-sportowej w Koronowie zostaną one 
uruchomione. 
 
Radny Alfons Malinowski – zgodzę się, ale była to uchwała Rady Miejskiej, 
która obowiązuje. Jak jest zmiana powinna być uchwała zmieniona przez 
Radę. Ona obowiązuje nas wszystkich,  Pana Burmistrza też. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – tych pieniędzy nikt nie wydał. I o 
tym czy je wydać zadecyduje Rada. To jest po to, by pieniądze wykorzystać 
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dla zwiększenia szans udziału naszej gminy w projektach. Zrobiono to tak 
tylko na papierze do zgłoszenia projektu. 
 
Radna Zofia Lorenc – w poprzedniej kadencji też byłam za budową hali 
widowiskowo-sportowej, ale tak w ogóle zastanówmy się, czy nas stać na 
budowę tej hali? czy będziemy w stanie utrzymać tę halę? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – zadanie inwestycyjne - budowa 
hali widowiskowo-sportowej była już dyskutowana przez Radę, na różnych 
posiedzeniach i spotkaniach. Jeśli nie wykorzystamy sytuacji jaka obecnie 
jest przy wykorzystaniu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
posiadając już na tę halę pewne własne środki, a mamy 1 mln zł. 
pochodzących z obligacji i mając szansę pozyskania dotacji z EFRR, a 
jeszcze jak do tego by były środki w ramach wojewódzkiego planu 
rozbudowy obiektów sportowych to sądzę, że korzystniejszych warunków 
nie będzie.  
 
Radny Maciej Makowski – chciałbym złożyć poprawkę do budżetu na 2005 
rok. Proponowałbym zmniejszenie wydatków – utrzymanie administracji 
samorządowej o 20 tyś. zł. i przesunięcie tych pieniędzy na zwiększenie 
spraw związanych z monitoringiem miasta. Monitoring za poprzedniego 
komendanta i poprzedniego burmistrza był założony siedem lat temu jako 
jedyny w Polsce. Ten sprzęt obecnie zaczyna „siadać”, mamy w 
tegorocznym budżecie kwotę 5 tyś. zł. na wymianę kamer i bardzo dobrze. 
Obecny sprzęt na policji jest wyeksploatowany, jeśli my nie kupimy nowej 
nagrywarki to nie ma co mówić o monitoringu i bezpieczeństwie. 
Zatem składam wniosek o przesunięcie 20 tyś. zł. z wydatków administracji 
samorządowej, a można przesunąć, bo znacie moje zdanie, że dwóch 
wiceburmistrzów nie jest potrzebnych w gminie i zwiększenie o tę kwotę na 
zadania związane z monitoringiem miasta. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – w ubiegłym roku rozpoczęliśmy 
modernizację monitoringu. Przeznaczyliśmy pewne środki, wymieniono trzy 
kamery, w roku bieżącym planujemy wymienić również trzy kamery. Jeśli w 
ciągu roku taka sytuacja się pojawi to takich przesunięć dokonamy. Rada w 
ciągu roku takich zmian może dokonać. W ubiegłym roku Rada 
dziesięciokrotnie dokonywała zmian w budżecie gminy.  
 
Radna Danuta Czarnotta – popieram to, co mówił Pan Burmistrz, że Rada w 
ciągu roku, gdy zaistnieje taka potrzeba może dokonać zmian w budżecie. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał wniosek radnego Macieja 
Makowskiego pod głosowanie. 
W głosowaniu nie brał udziału radny Tadeusz Klonowski, który wcześniej 
opuścił salę obrad. 
Wynik głosowania wniosku radnego Makowskiego ustalono po powtórnym 
głosowaniu z uwagi na nie bilansowanie się głosów.  
 
„Za” wnioskiem głosowało 6 radnych, 13 było „przeciw”, przy braku głosów 
„wstrzymujących”. 
Zatem wniosek radnego Macieja Makowskiego nie przeszedł.  
 
Radny Michał Gmys – w ubiegłym roku podjęliśmy uchwałę, która miała na 
celu ograniczenie wysokości wypłat na dodatki mieszkaniowe, miały być 
oszczędności, miało być w granicach: 1 mln. 700 tyś., 1 mln. 800 tyś. zł.  
W tegorocznym budżecie widnieje kwota 2 mln 100 tyś. zł. z czego wynika 
ta kwota? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – wprowadzona w roku ubiegłym 
zmiana zaczęła obowiązywać dopiero od maja 2004 roku i to bardzo po 
woli. Jeśli Pan radny pamięta w poprzednim roku gmina na dodatki 
mieszkaniowe wydała 2 mln. 500 tyś. zł. mając miesiąc zaległości. To po 
woli zaczyna nam się zmniejszać. W roku 2003 gmina otrzymała 1,5 mln. 
zł. dotacji z budżetu państwa, natomiast w roku 2004 nie otrzymaliśmy ani 
złotówki dotacji. Wszystkie dodatki mieszkaniowe płacimy z własnych 
środków, dlatego zależy nam,  aby to wszystko racjonować. 
Prowadzimy liczne kontrole, aby uszczelnić wydatki na dodatki 
mieszkaniowe. 
 
Radny Tomasz Poraziński – chciałbym zwrócić uwagę przy głosowaniu nad 
budżetem, że obowiązuje nas Strategia Rozwoju Gminy Koronowo oraz 
Turystyka Szansą Rozwoju Miasta i Gminy. Uważam, że w tym budżecie za 
mało pieniędzy przeznacza się na ten sektor. I tak mamy postęp, bo w 
końcu wyraźnie zaistniały w tym budżecie „nieszczęsne” Pieczyska, bo to 
trzeba było zrobić już dziesięć lat temu. W ubiegłym roku w tym sektorze 
wykonaliśmy tylko fontannę i postawiliśmy na rynku stojaki na rowery.  
W tym budżecie, ja jako osoba, której zależy na rozwoju turystyki w gminie 
Koronowo uważam, że tych pieniędzy w budżecie jest za mało. Chciałbym, 
żeby ten postęp, który nastąpił w tym roku, aby postępował dalej 
pamiętając, że myślimy przyszłościowo o naszej gminie.  
Na pierwszym miejscu wiadomo jest rolnictwo, ale zaraz po tym powinna 
być turystyka. 
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Radny Jan Najdowski – 5 tyś. zł. na utrzymanie Izby Wytrzeźwień, nie 
mogę tego przełknąć. Trzeba tutaj dokonać cięcia na kwotę 500 zł. i tak 
samo jeśli chodzi o pomoc w utrzymaniu Schroniska dla Zwierząt. Nie dość, 
że gmina ponosi koszty za schwytanie psów, odwiezienie psów do 
schroniska to jeszcze 10 tyś. zł. na schronisko przeznaczamy. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – opinia RIO dotyczy kwot z projektu budżetu 
pierwotnego, pierwszego? natomiast te kwoty, które podała nam dzisiaj 
Pani Skarbnik są aktualne i zawarte w przedstawionym nam projekcie 
budżetu? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – tak 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Panie Burmistrzu nie jest to budżet,  jakiego 
oczekiwali nasi wyborcy, nasi mieszkańcy. Jest to budżet zachowawczy, na 
przetrwanie. Nie jest to budżet rozwojowy. Nie jest to nawet budżet 
ukierunkowany na rozwój. Brak jest w tym budżecie środków na promocję. 
To co kolega wspomniał rolnictwo, ale drugim działem, który winniśmy 
wspierać jest turystyka. Brak jest jednej, konkretnej inwestycji, którą 
myśmy promowali od samego początku w hasłach wyborczych, że 
będziemy budowali halę widowiskowo-sportową. Trzeci rok, a my nic nie 
działamy. Działamy na zasadzie takiej, że próbujemy dostać środki, ale to 
wszystko jest tak, a może dostaniemy, a może nie.  
Wiele mamy inwestycji, które ruszyły, a nie są zakończone. Myślę, że 
wspólnymi siłami doprowadzimy je do końca.  
Również chciałbym wskazać, że nie uwzględniono naszych wniosków 
drobnych, o zwiększenie środków na monitoring, na nasze bezpieczeństwo, 
również w kwestii uruchomienia parkingu przy ul. Bydgoskiej. To jest 
potrzeba mieszkańców gminy, mieszkańcy się w tej sprawie zwracali. 
Naszym zadaniem jest zaspakajanie potrzeb mieszkańców.  
Należy również zauważyć zbyt duży koszt utrzymania administracji 
samorządowej – 2 mln. 770 zł. Jednym z poważniejszych kosztów jest 
utrzymanie dwóch wiceburmistrzów.  
W związku z powyższym Klub Radnych Ziemia Koronowska jest przeciw 
takiemu budżetowi, lecz postanowiliśmy dać szansę Panu Burmistrzowi 
wykonać ten budżet. Będziemy mocno przyglądać się wydatkowaniem 
środków budżetowych. Będziemy również wspierać wszystkie te działania 
Pana Burmistrza, które wyraźnie dążyłyby do zaspakajania potrzeb 
mieszkańców całej naszej gminy, nie indywidualnych czasami również 
partykularnych. Dlatego dzisiaj będziemy wstrzymywali się od głosu, jeśli 
chodzi o przyjęcie uchwały budżetowej.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – chciałbym odnieść się do promocji 
środki na promocję są zawarte w dziale turystyka. Nie wiem tylko, czy są 
przewidziane środki na udział w targach turystycznych. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – są przewidziane. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – również i udział w targach 
turystycznych będzie zabezpieczony to myślę, że z tą promocją to aż tak źle 
nie będzie. 
 
Radny Jan Najdowski – to moje wcześniejsze wystąpienie chciałbym 
zakończyć wnioskiem do szanownej Rady o przemyślenie tego, bo są to 
duże pieniądze. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – o przemyślenie, czy przegłosowanie? 
 
Radny Jan Najdowski – o przegłosowanie, o zmniejszenie tych kwot, co 
najmniej o połowę. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  - proszę przedłożyć konkretne kwoty.  
 
Radny Jan Najdowski – dla Izby Wytrzeźwień zmniejszyć z 5 tyś. zł. na 2 
tyś. zł. dla schroniska z 10 tyś. zł. zmniejszyć na 1 tyś. zł.   
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  - po raz pierwszy w budżecie 
mamy pozycję dotyczącą współfinansowania izby wytrzeźwień. My własnej  
izby wytrzeźwień nie mamy. Nasz Komisariat Policji również takiego 
pomieszczenia nie ma. Wszystkich naszych beneficjentów Policja odwozi do 
Bydgoszczy. Izba Wytrzeźwień w Bydgoszczy finansowana jest przez miasto 
Bydgoszcz. Bydgoszcz do nas wystąpiła z propozycją, abyśmy rozważyli 
możliwość współfinansowania ponieważ większość naszych beneficjentów 
nie płaci za pobyt w izbie wytrzeźwień, a taka jedna opłata wynosi 250,- zł. 
Średnio w ciągu roku do Izby Wytrzeźwień w Bydgoszczy trafia od 130 – 
160 osób, z tego ok. 60 % nie płaci.  
Najczęściej te osoby odwożone są z domów do izby wytrzeźwień.  
Pięć tysięcy złotych to nie jest duża kwota, żeby nie rozwiązać tego 
problemu. Jest to kwota minimalna, którą udało mi się wynegocjować z 
Panią Grabowską Dyrektorem Izby Wytrzeźwień w Bydgoszczy. 
Zmniejszenie spowoduje, że nie podpiszemy umowy.  
Najpierw chcieliśmy przeznaczyć na to środki pochodzące z opłat za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, czyli z funduszu 
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przeciwdziałania alkoholizmowi, ale okazało się, że organ nadzorczy 
Wojewody zakwestionowałby uchwałę przyjmującą Miejsko - Gminny 
Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2005 rok. 
Mając na względzie matki, żony, dzieci osób nadużywających alkoholu, czy 
te pięć tysięcy dla tak dużej gminy to jest aż taki wielki problem?  
Poddaję to pod zastanowienie. 
Jeśli chodzi o zwierzęta to naszym statutowym zadaniem jest posiadanie 
schroniska. Utrzymanie naszego schroniska kosztowałoby pięć razy tyle. 
Chciałbym, abyście do tego podeszli ze zrozumieniem. To nie są wymyślone 
wydatki, tylko są to wydatki, które pojawiły się z konieczności. 
 
Radny Jan Najdowski  - wycofuję wniosek. 
 
Radny Maciej Makowski – umowa z izbą wytrzeźwień nie została jeszcze 
podpisana, czyli istnieje jeszcze możliwość negocjacji kwoty?  
To jest zrównoważony budżet jak to powiedziała Pani Skarbnik. W budżecie 
taką samą kwotę co na izbę wytrzeźwień zaplanowano na koncerty w 
Kolegiacie, to niech świadczy jaką mamy kulturę. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – umowa nie została jeszcze 
podpisana, czekamy na uchwałę Rady. Gmina tymczasowo będzie 
wykładała za osoby, które w okresie trzech miesięcy nie uiszczą swoich 
należności za pobyt w izbie wytrzeźwień. Później gmina będzie miała 
możliwość wyegzekwowania tych pieniędzy. Część z tych pieniędzy na 
pewno odzyskamy.  
 
Radny Tomasz Gordon – jako przedstawiciel SKW informuję, że w całości 
poprzemy budżet. 
Jako radny składam wniosek o zamknięcie dyskusji nad projektem budżetu. 
 
Wniosek radnego Tomasza Gordona przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za, 
przy braku głosów: „przeciw” i  „wstrzymujących”. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXVIII/318/05 w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
na 2005 rok podjęta została 13 głosami „za”, przy 7 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach 
sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXVIII sesji. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do opracowania Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa. 
  
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 
Nieobecni radni: Stanisław Gliszczyński, Tomasz Gordon i Maciej 
Makowski. 
 
Uchwała Nr XXVIII/319/05 w sprawie przystąpienia do 
opracowania Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa podjęta 
została jednogłośnie 17 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2005 projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 
w Mąkowarsku – III etap”. 
 
Wrócił radny Tomasz Gordon. Obecnych 18 radnych. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Wrócili radni: Stanisław Gliszczyński i Maciej Makowski. 
Obecnych 20 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
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Uchwała Nr XXVIII/320/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2005 projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w 
Mąkowarsku – III etap” podjęta została jednogłośnie 20 głosami 
„za” przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2005 projektu pn. „Budowa pieszo-jezdni w 
Pieczyskach”. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy ktoś ma uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXVIII/321/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2005 projektu pn. „Budowa pieszo-jezdni w Pieczyskach” 
podjęta została 19 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” i 
braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy organów Gminy Koronowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie na rok 2005”. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Obrady sesji opuścił radny Maciej Makowski. Obecnych 19 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – wszyscy radni otrzymali treść 
Programu w materiałach na sesję, z którym mogli się dokładnie zapoznać, 
wnoszę o nie odczytanie Programu. 
„Za” wnioskiem Przewodniczącego Rady Grzegorza Myka głosowało 19 
radnych. Nieobecny radny Maciej Makowski. 
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Radny Tomasz Poraziński – zgodnie z tym, co ustalono na Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu  i Turystki składam wniosek o wprowadzenie zmian do 
projektu Programu: 
1) we wstępie w trzecim zdaniu wnoszę o dopisanie po wyrazie „sportu” 
wyrazu „ i turystyki”, 
2) w rozdziale VI punkt 6 ppkt „g” jego nowe brzmienie to „imprez 
promujących walory turystyczne, przyrodniczo – ekologiczne, organizację 
rajdów, konkursów, festynów, warsztatów oraz działań wspierających 
aktywny wypoczynek i turystykę”. 
 
Wrócił radny Maciej Makowski. Obecnych 20 radnych. 
 
Wnioski radnego Tomasza Porazińskiego w odrębnych głosowaniach 
przeszły jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących”.  
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXVIII/322/05 w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy organów Gminy Koronowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie na rok 2005” podjęta została 
jednogłośnie 20 głosami „za” przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany 
nieruchomości położonych na terenie miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o przedstawienie opinii 
branżowej Komisji w tej sprawie. 
 
Radna Danuta Czarnotta – członkowie Komisji większością głosów 
pozytywnie zaopiniowali ten projekt uchwały. 
 
Radny Alfons Malinowski – czy brana była pod uwagę taka kalkulacja, kupić 
od P. Frukacz działkę, a naszą sprzedać w formie przetargu? Uważam, że to 
byłoby korzystniejsze. 
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Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – na Tuszynach obecnie działki 
kształtują się w cenach 20-25 zł., chociaż gmina ma ostatnio problem ze 
sprzedażą za cenę 20 zł. Natomiast teren pod drogi, które aktualnie 
wykupujemy wyceniany jest na 8-10 zł. W związku z tym wycena dokonana 
przez rzeczoznawcę odpowiada cenom rynkowym nieruchomości na tym 
terenie. Cena 22,50 idealnie mieści się w rozdziale 20-25. Natomiast cena 
za metr drogi 9 mieści się również pomiędzy 8 a 10. Uważamy, że nawet 
gdybyśmy tę działkę chcieli sprzedać w formie przetargu pewnie byśmy 
więcej pieniędzy nie otrzymali. Mało tego, musimy mieć na uwadze, że 
przez tę działkę przebiega kolektor sanitarny, co pomniejsza znaczenie 
działki. 
 
Radny Józef Helmin – wnoszę o dopisanie w paragrafie 1 projektu uchwały 
wyrażenia „uwzględniając różnicę w wartości” po to, żeby to było jasno i 
wyraźnie w uchwale sformułowane. 
 
Wniosek radnego Józefa Helmina przeszedł 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym”  i braku głosów „przeciw”. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – co leży u podstaw zamiany projektu 
uchwały  i wykreślenia jednej z działek, która była wnioskiem od kilku 
miesięcy? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – jest to zgodnie z wnioskiem 
Komisji resortowej Rady i która zdecydowała żeby dokonać zamiany 
niezbędnych gruntów. Natomiast, jeśli ci Państwo ewentualnie chcą jeszcze 
dodatkowe działki, to mogą je kupić w drodze przetargu. Natomiast, jeżeli 
chodzi o tą kontrowersyjną działkę pod przyszły parking to ustaliliśmy, że w 
związku z tym, iż ona nie wchodzi do zamiany nie obowiązuje nas wycena 
rzeczoznawcy i siadamy do rozmów, negocjujemy i ustalamy taką cenę, 
którą ona faktycznie posiada. Stąd właśnie ten projekt uchwały, który 
wyszedł z samej komisji resortowej. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – rozumiem, że Komisja stwierdziła, iż  
zbyt droga jest ta działka? 
 
Radna Danuta Czarnotta – zdaniem Komisji działka jest zbyt droga. 
Wyceniona jest za 1 metr 20 zł., z czego 428 metrów jest 
niewykorzystanych, jest to skarpa bardzo duża, gdzie trzeba również 
postawić mur oporowy. Koszty zagospodarowania również są bardzo duże. 
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Jeśli byśmy chcieli parking wyłożyć kostką to koszt wyniósłby ok. 103, 115 
tyś. zł. Uzyskalibyśmy miejsc parkingowych ok. 39. Znając naszą sytuację, 
sytuację naszych dróg, chodników na terenie miasta i gminy stwierdziliśmy, 
że są to koszty zbyt duże, a pieniądze przeznaczyć na inny cel. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – wspólnie z Panem radnym Makowskim 
wnioskowaliśmy, aby ten teren przeznaczyć pod przyszły parking. Tu jest 
zebranych w ciągu ostatnich dwóch dni ponad 120 podpisów mieszkańców 
z terenu gminy Koronowo, którzy popierają budowę tego parkingu. 
Przedłożę to Panu Przewodniczącemu. Jeśli to jest mało, to w ciągu 
następnych kilku dni będziemy mieli ponad 500. 
My nie mówimy, żeby od razu budować ten parking, ale żeby stworzyć 
warunki.  
Podam jako przykład lądowisko dla helikoptera. Żaden doświadczony pilot 
helikoptera nie chce lądować w tym miejscu, ponieważ jest ono zrobione w 
taki sposób, że trudno mówić o jakimkolwiek bezpieczeństwie. Obrzeża są 
nie utwardzone. Okazuje się, że można to zrobić w sposób nazwijmy to 
przystosowawczy i nie wykładamy tak dużej sumy pieniędzy. Jeśli chodzi o 
parking mówimy o kwocie 115 tyś. zł., czy nie można tego zrobić jak 
lądowisko?  
Lądowisko do helikoptera można było zrobić po kosztach minimalnych a 
parking chcemy zrobić zgodnie z projektem, bo inaczej być nie może. 
Uważam, że należałoby najpierw tę działkę dostosować tj wyrównać teren i 
przygotować, żeby samochody mogły parkować. Bo taka jest potrzeba 
mieszkańców. Czy to jest kwestia aż tak wygórowana? Nie mówię, że w 
przyszłości nie zrobić tego parkingu zgodnie z dokumentacją, ale obecnie 
jesteśmy tak usytuowani, że innej możliwości nie ma. A ona w jakiś sposób, 
nieduży a może i bardzo duży, tego nie da się wymierzyć. Na pewno  
spełniała by te oczekiwania mieszkańców. 
Zastanówmy się czy nie powrócić do tej pierwszej wersji projektu uchwały, 
gdzie zamienialiśmy wszystkie działki łącznie z tą działką na Bydgoskiej. 
Zróbmy to po gospodarsku, za tanie pieniądze, a nie że tu się operuje,  iż 
lądowisko może być, a na nim nikt nie chce lądować.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – przyjmuję tę argumentację, bo takie 
samo jest moje stanowisko. Nie przekonuje mnie taka argumentacja, że 
zbyt droga jest ta działka. Pani Przewodnicząca Komisji powiedziała 
definitywnie, że na tym kończy się w zasadzie sprawa. 
 
Radna Danuta Czarnotta  - nie tego nie powiedziałam, że na tym sprawa 
się kończy. Mają być prowadzone rozmowy, aby P. Frukacz zastanowili się 
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aby cenę tej działki obniżyć, 1/3 działki będzie wykorzystana i mamy za nią 
płacić 20 zł. za 1 metr? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – tę argumentację, że działka jest za 
droga przyjmuję, tylko chodzi o to przy prowadzone będą dalsze 
negocjacje? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – na komisji resortowej staraliśmy 
się wyjaśnić, że Pan Burmistrz nie zaprzestaje działań polegających na 
przejęciu tego terenu, natomiast na innych warunkach. Wymianę działek 
plus drogi osobno, natomiast rozmowy z właścicielem działki chcemy 
podjąć i działkę wykupić. O ile mi wiadomo sam zakład karny jest 
zainteresowany tymże parkingiem i chce poczynić pewne nakłady w tym 
roku w formie roboczo-godzin, ewentualnie za rok finansowo się dołączyć.   
 
Radny Stanisław Gliszczyński – kto dokonywał wyceny gruntów gminnych i 
gruntów prywatnych, tych które miały być przedmiotem zamiany? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – jest to rzeczoznawca P. 
Sienkiewicz – Kuta. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – czyli jest to osoba, która wygrała u nas 
przetarg na dokonywanie tych wycen? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – tak.  
 
Radny Józef Helmin – odnośnie lądowiska nie jest to tak jak Pan mówi. 
Zanim wyznaczone zostało miejsce na lądowisko przyjechał pilot i najlepsze 
miejsce jakie było oni wyznaczyli. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – nie mam pretensji do miejsca, lecz do 
wykonania lądowiska. 
 
Radny Maciej Makowski – 24 stycznia, dwa dni temu otrzymałem projekt 
uchwały, nie przypominam sobie, aby był to wniosek Komisji, aby 
wprowadzić taką zmianę. Stawiam wniosek, aby przywrócić poprzedni 
projekt tej uchwały, taki jaki jest w materiałach na sesję. 
 
„Za” wnioskiem radnego Macieja Makowskiego głosowało 6 radnych, 13 
było „przeciw”, 1 „wstrzymał się” od głosu.  
Zatem wniosek nie przeszedł. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – nie jest to jeszcze sprawa zamknięta, 
jestem za tym, aby ten parking zafunkcjonował, będziemy dalej tę sprawę 
pilotować. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
 Po powtórnym głosowaniu, z uwagi na to, że nie bilansowała się 
ilość głosów Uchwała Nr XXVIII/323/05 w sprawie zamiany 
nieruchomości położonych na terenie miasta Koronowa podjęta 
została 13 głosami „za” przy jednym głosie „przeciw” i 6 głosach 
„wstrzymujących” 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie użyczenia 
nieruchomości gminnych położonych na terenie miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania, uwagi do projektu 
uchwały. 
 
Obrady sesji opuścił radny Piotr Jagielski. Obecnych 19 radnych. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – na jednej z Komisji dyskutowaliśmy, czy to ma 
być forma użyczenia czy umowa dzierżawy. Proszę o wyjaśnienie. 
 
Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM Barbara Piłat – Z-
ca Burmistrza P. Marszelski przygotował wyjaśnienie oto ono. 
W przypadku użyczenia pomieszczeń tzw. „Bursy” oraz hali „Pilawa” 
Starostwu Powiatowemu w Bydgoszczy przez Gminę Koronowo nie powinno 
być problemów z obłożeniem tej umowy podatkiem dochodowym od osób 
prawnych. 
W mojej ocenie takie ryzyko nie zachodzi. I tak gdyby uznać zaniechany 
czynsz za dochód, to na mocy art. 6 ust. 1 pkt 6 ustawy o podatku 
dochodowym od osób prawnych zwalnia się od tego podatku jednostki 
samorządu terytorialnego (w tym gminę) w zakresie dochodów określonych 
w przepisach ustawy o dochodach tych jednostek. Powołana ustawa z kolei, 
za dochód gminy uznaje też dochód z majątku gminy. Dodatkowo jeszcze z 
mocy art. 13 ust. 1 i 2 ustawy o podatku dochodowym w przypadku 
udostępnienia nieodpłatnie nieruchomości, wprawdzie zasadą jest uznanie 



 26 

równowartości nie pobranego czynszu za przychód, rozwiązanie to nie 
dotyczy jednak użyczenia nieruchomości na cele kultury fizycznej i sportu, a 
także oświatowej. 
Reasumując w rozważanym przypadku obłożenie podatkiem transakcji nie 
będzie ze względu na zwolnienie podmiotowe gminy z podatku, jak i 
przedmiotowe tego typu umów w celach nazwijmy to „użyteczności 
publicznej”. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – ta umowa jakie będzie miała konsekwencje dla  
nas jako administratora? czy Starostwo będzie pokrywało koszty za media? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – tak to jest już uzgodnione.  
 
Radny Tomasz Poraziński – Starostwo Powiatowe ma życzenia w stosunku 
do nas, ja rozumiem oddają nam budynek za symboliczną złotówkę. 
Chciałbym od Panów burmistrzów  potwierdzenia, że jeżeli chodzi o opłaty 
za amfiteatr to te opłaty nie będą nas obowiązywać w dalszych latach. Czy 
to jest uregulowane jakąś umową?  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – nie ma umowy, nigdy do tej pory 
nie płaciliśmy, raz tylko partycypowaliśmy w kosztach remontu korytarza i 
ubikacji.  Nigdy żadnych zobowiązań dzierżawnych z tytułu korzystania z 
amfiteatru Gmina dotąd nie ponosiła.  
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Nieobecny radny Piotr Jagielski. 
 
Po powtórnym głosowaniu Uchwała Nr XXVIII/324/05 w sprawie 
użyczenia nieruchomości gminnych położonych na terenie miasta 
Koronowa podjęta została 18 głosami „za” przy jednym głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego 
planu inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Na salę obrad wrócił radny Piotr Jagielski. Obecnych 20 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania, uwagi do projektu 
uchwały? 
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Radni nie wnieśli uwag i zapytań. 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXVIII/325/05 w sprawie wieloletniego planu 
inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 podjęta 
została 16 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących” i braku 
głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 
Komisji doraźnej. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – w § 2 proszę wpisać osoby, które 
wybierzemy w skład tej komisji proszę o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Tomasz Gordon – zgłaszam P. Mariana Kuropatwińskiego. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czy Pan Kuropatwiński wyraża zgodę? 
Radny Marian Kuropatwiński – tak. 
 
Radny Maciej Makowski – zgłaszam radnego Stanisława Gliszczyńskiego. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czy Pan Stanisław Gliszczyński 
przyjmuje propozycję? 
Radny Stanisław Gliszczyński – tak. 
 
Radna Zofia Lorenc – zgłaszam Pana radnego Michała Gmysa. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czy Pan radny Michał Gmys wyraża 
zgodę? 
Radny Michał Gmys – tak. 
 
Radny Czesław Januszewski – zgłaszam radnego Alfonsa Malinowskiego. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czy Pan radny Alfons Malinowski 
wyraża zgodę? 
Radny Alfons Malinowski – tak. 
 
Radny Józef Helmin odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Michał Gmys – spotkanie w sprawie negocjacji ustalone jest na 2 
lutego uważam, że powinno być ono przełożone na inny termin po 
spotkaniu Komisji Oświaty, ponieważ na ostatnim posiedzeniu członkowie 
Komisji nie doszli do porozumienia w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Panie radny my w tej chwili nie 
ustalamy terminu prowadzenia negocjacji, lecz skład komisji doraźnej do 
prowadzenia negocjacji i uzgodnień ze związkami zawodowymi. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Po czwartym głosowaniu, z uwagi na nie bilansowanie się głosów 
Uchwała Nr XXVIII/326/05 w sprawie powołania Komisji 
doraźnej podjęta została 18 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 18a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miejskiej w Koronowie Nr XXVII/310/04 z dnia 
29 grudnia 2004 roku w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami komunalnymi, stanowiącymi własność Gminy 
Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXVIII/327/05 w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miejskiej w Koronowie Nr XXVII/310/04 z dnia 29 grudnia 2004 
roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
komunalnymi, stanowiącymi własność Gminy Koronowo podjęta 
została jednogłośnie 20 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 19. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Koronowie. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 
przedstawił Z-ca Przewodniczącego Komisji radny Tadeusz Klonowski. 
Sprawozdanie dołączono do niniejszego protokołu.  
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Ad. 20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak: 
 

1. Interpelacja Pana Radnego Januszewskiego dotycząca wiaty 
przystanku autobusowego w miejscowości Lucim skrzyżowanie jest to 
interpelacją złożona i jednocześnie wniosek. Zasadność i możliwość 
realizacji tej interpelacji jest. O zajętym stanowisku postaram się 
powiadomić oddzielnym pismem Pana Radnego. 

 
2. W sprawie interpelacji Pani Radnej Zofii Lorenc dotyczącej środków 

na drogę w Łąsku Wielkim mogę powiedzieć, że ta droga powinna być 
współfinansowana z Funduszy Ochrony Gruntów Rolnych. W tej 
sprawie wystąpiliśmy do Marszałka Województwa Kujawsko-
Pomorskiego w Toruniu  o przyznanie środków na ten remont drogi i 
czekamy na potwierdzenie. 

 
3. Pytanie Radnej Wojewódzkiej Pani Ostrowskiej  koresponduje również 

z zapytaniem Pana Radnego Gmysa i dotyczy zagospodarowania 
Bursy i zabezpieczenia w tejże Bursie pomieszczenia dla Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego.  Chcę poinformować Radnych, że ODR 
ostatnio zmienił strukturę.  Zgodnie z nową ustawą został 
ustanowiony Kujawsko-Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego i 
jednocześnie zostały ustanowione rejony zespołów doradztwa. Dla 
nas tutaj ustanowiony został Rejonowy Zespół Doradztwa  w 
Bydgoszczy przy ul. Siedleckiej 10. Zdajemy sobie sprawę i nie 
wyobrażamy sobie żeby w gminie Koronowo nie było możliwości 
zlokalizowania choćby punktu kontaktowego dla rolników naszej 
gminy i w tej sprawie podjęte zostaną rozmowy z Panem Sasem 
pełniącym obecnie obowiązki dyrektora Kujawsko-Pomorskiego 
Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Postaramy się miejsce zabezpieczyć i 
to nie miejsce na trzecim piętrze, jeśli to miałoby być w Bursie. Tylko 
na parterze, a w najgorszym wypadku na pierwszym piętrze. 

 
4. Stanowisko gminy w sprawie tego, co tworzy się na terenie powiatu 

sępoleńskiego w temacie dotyczącym budowy ferm zostanie 
opracowane. Postaram się na najbliższe posiedzenie Komisji 
Finansów, Budżetu i Rolnictwa temat ten podjąć i stosowane 
stanowisko gminy i radnych zostanie wypracowane dla gminy i 
powiatu przy pomocy rolniczych związków jak również radnych 
wojewódzkich. 
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5. Na zapytania Pana Radnego Gliszczyńskiego odpowiedź będzie 
udzielona na piśmie.  

 
6. Pan Radny Piotr Jagielski złożył zapytanie, co dzieje się jeśli chodzi o 

współpracę z gminą włoską Spinetoli? Akurat wczoraj 
przeprowadziliśmy rozmowę z Panem Carlo Damianim, który jest 
odpowiedzialny za współpracę. Pan Carlo Damiani od wyborów 
dopiero 13 stycznia 2005 r. został formalnie asesorem powołanym, 
ukonstytuowanym. Tak to długo u nich trwa. Jest w przygotowaniu 
stosowne pismo i z naszej strony i ze strony włoskiej, co do realizacji 
ustaleń, które były zawarte w programie współpracy z włoską gminą. 
Jeśli Pan Radny będzie bliżej zainteresowany to takie pismo mogę 
przedłożyć. 

 
7. Akcja „Przejrzysta Polska” przeprowadzona jest od stycznia 2005 roku 

do kwietnia 2006 roku. Organizatorami są: AGORA wydawca „Gazety 
Wyborczej”  wspólnie z Polsko-Amerykańską Fundacją Wolności, 
Fundacją im. „Stefana Batorego”. Formularz zgłoszeniowy przekazany 
został w terminie dodatkowym do organizatora w miesiącu styczniu. 
Czekamy w tej chwili na potwierdzenie przyjęcia naszego zgłoszenia 
do akcji. Jeśli formalnie zostaniemy przyjęci przybliżymy na czym ta 
akcja będzie polegać. 

 
8. W sprawie otwarcia poczekalni na dworcu autobusowym w Koronowie 

wystąpimy do PKS-u, ponieważ oni są właścicielami tego 
pomieszczenia. Chcę powiedzieć, że w tej sprawie były już 
podejmowane próby, natomiast są ogromne kłopoty w utrzymaniu 
porządku i czystości w tym pomieszczeniu. Zdaję sobie sprawę, że 
potrzeba taka jest, ale wandalizm jaki tam się szerzy jest 
niespotykany zwłaszcza w godzinach wieczornych.   

 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk: 
 

1. W sprawie dróg na Pieczyskach prawdą jest, że dochodzi tam do 
samowoli przez użytkowników działek, a polega to na własnym 
zagospodarowaniu drogi poprzez ustawianie kamieni, sadzeniu drzew, 
krzewów. My już w ubiegłym roku zgodnie z wnioskiem Pana 
Radnego Makowskiego wystąpiliśmy do użytkowników z informacją, 
żeby usunęli te wszystkie samowole. Wiem, że większość właścicieli, 
użytkowników działek się zastosowała. Inni twierdzili, że nie są 
właścicielami działek, czy nie dokonali przeróbek. W związku z tym, 
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że w tym roku mamy zamiar wykonać tam pieszo-jezdnię  to myślę, 
że do rozpoczęcia sezonu turystycznego problem sam się rozwiąże. 
 

2. Przyjmujemy sugestię Pana radnego Macieja Makowskiego, jak 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie będzie 
wyrównywał drogi na Osiedlu 600-Lecia czy też w okolicach nie 
omieszka również przez ten odcinek terenu koło Spółdzielni 
Mieszkaniowej przejechać i wyrównać. 

 
3. Odpowiadając na zapytanie Pana Radnego Gliszczyńskiego jeżeli 

chodzi o lampy to realizacja w roku bieżącym nie będzie miała 
miejsca ponieważ w roku ubiegłym była wykonana modernizacja 
punktów świetlnych na terenie gminy łącznie z dowieszaniem. 
Zgodnie z życzeniem szefa OKSM-u, mam tu na myśli ul. Orzechową, 
ul. Czereśniową postawiliśmy jedną lampę przy skrzyżowaniu, przy 
wjeździe na to Osiedle. Jeśli chodzi o pozostałe lampy widzimy takie 
potrzeby na tym Osiedlu, również na Osiedlu za Pilawą myślę, że 
realizacja nastąpi w przyszłym roku. 

 
4. Odnośnie drzewa, które jest powalone na ul. Pomianowskiego 

sprawdzimy, jeżeli to drzewo tam się znajduje zostanie jak najszybciej 
usunięte.  

 
5. W sprawie wyrównania dróg na Osiedlu Samociążek chcę 

poinformować, że zawsze po wykonaniu kanalizacji mamy problemy 
do dwóch, trzech lat z utrzymaniem dróg, takie też problemy mamy w 
Mąkowarsku,  ale tę sugestię Pana radnego przyjmujemy do 
realizacji. 

 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski: 
 

1. W miejscowości Gogolin 10 znajduje się budynek tzw. pastorówki, 
zajęty przez cztery rodziny. Jest to własność Agencji Nieruchomości 
Rolnych. Problem, który trapi mieszkańców tego budynku to brak 
odpowiedniego szamba. Nie jest to nieruchomość gminna, więc 
gmina takiej inwestycji przeprowadzić na obcym terenie nie może. W 
związku z tym podjęliśmy negocjacje z Agencją Nieruchomości 
Rolnych. Z ubolewaniem stwierdzam, że ciągną się one długo, bo od 
dwóch lat i najnowsze ustalenia ze spotkania, które miało miejsce 3 
grudnia ubr. są takie, że Agencja przygotuje kosztorys budowy 
szamba. Określenie jaka by to była kwota będziemy dyskutować nt. 
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ewentualnego zlecenia tego zadania gminie wraz z odpowiednią 
dotacją. Kosztorys miał być przygotowany w ciągu dwóch tygodni. 
Rozmawiałem z Panem Sobańskim w ubiegłym tygodniu. Obiecano 
początkowo, że ten kosztorys wraz z koncepcją budowy szamba 
otrzymamy w tym tygodniu, we wtorek., a najnowsze ustalenia są że 
powinniśmy otrzymać te dokumenty w przyszłym tygodniu. Gdy 
otrzymamy będzie wiadomo, jaki jest zakres rzeczowy i kosztowy.  
Wówczas będziemy z Agencją negocjowali na temat ich udziału 
finansowego. 

 
Radny Michał Gmys – zestawienie wydatków było przedłożone mnie jako 
Przewodniczącemu Komisji, gdyż Pani Dyrektor powiedziała tak jak 
zasugerował kolega Maciej, że będzie przedłożone na Komisji wówczas, gdy 
obradowaliśmy. Posiedzenie Komisji było już zakończone i już nikogo z 
członków Komisji nie było. Takie zestawienie wydatków zostało dostarczone 
do mnie i będzie do wglądu na najbliższym posiedzeniu Komisji Oświaty.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy wszyscy radni otrzymali 
odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania? 
Radni nie zgłosili uwag. 
  
Ad. 21. Zamknięcie obrad XXVIII sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 13:50. 
 
 
Koronowo, dnia 9 lutego 2005 r. 
 
Protokół sporządziła 
 
Adela Rojek 

 
 
 
 


